
OSVRT NA RAD PRVE GODIŠNJE SKUPŠTINE DRUŠTVA 
ARHIVSKIH RADNIKA ZAJEDNICE OPĆINA RIJEKA

Prva redovna godišnja sk u p štin a  D ruštva arhivskih  radnika Zajednice 
općina R ijeka održana je  u  Rapcu 1. trav n ja  1978. godine. Skupštini su kao 
gosti prisustvovali: Josip Ćus, p redsjedn ik  Općinske konferencije SSRNH 
Pazin, Sam uel Kamhi, p redstavn ik  M eđuopćinske konferencije SSRNH Za
jednice općina R ijeka, Anton Gregorić, predstavnik  Skupštine općine Labin, 
M artin  M odrušan, p redstavn ik  D ruštva arhivskih radn ika Zagreb, m r 
Josip Milićević, p redstavnik  H rvatskog etnološkog d ruštva i predstavnici Arhi
va iz Som bora. Na Skupštin i se raspravljalo  o izvršavanju program a rada u 
proteklom  razdoblju , o m ogućnostim a izvršenja zacrtanog program a, podne
seno je  nekoliko saopćenja o zadacim a i program skoj o rijen tac iji D ruštva te 
obavljeni i drugi zadaci koji na osnovi člana 26. S ta tu ta  idu u  red  poslova 
Skupštine. Radom  Skupštine je  rukovodilo radno  predsjedništvo koje su sa
činjavali: L jubom ir Petrović, M ladenka M erdžanić, Zdenka Filipović, m r Ja
kov Jelinčić i Antun Giron.

S kupštinu  je  otvorio p redsjedn ik  D ruštva L jubom ir Petrović, a zatim  je 
p redsjedn ik  Izvršnog odbora D ruštva Josip Leuštek podnio iscrpan izvještaj
o ostvarivanju  program skih  zadataka, predložio izvjesne korekcije progra
m a i dao osnove program a rada D ruštva za naredno razdoblje.

N akon izvještaja o radu, financijskog izvještaja, prijedloga program a ra
da i financijskog p lana za 1978. godinu, Skupštinu su pozdravili gosti: Josip 
Ćus, Sam uel K am hi i M artin  M odrušan. U svojim  izlaganjim a oni su podržali 
p rogram sku o rijen tac iju  Društva, izražavajući uv jerenje da će ona pridoni
je ti boljem  upoznavanju šire javnosti s djelovanjem  i značajem  arhivske služ
be. U tom  cilju, kako je  naglasio Sam uel Kamhi, po trebno  je  razviti d jelat
nosti D ruštva u  onim  općinam a u  kojim a se djelovanje h isto rijsk ih  arhiva u  
Pazinu i Rijeci m anje osjeća.

Rad Skupštine nastavljen  je  iznošenjem  saopćenja u  kojim a su detaljn ije 
prezentiran i usp jesi D ruštva u  pojedinim  oblicim a rada i date dopune p ro
gram skoj orijentaciji. Mr Jakov Jelinčić je  u  svom izlaganju, kojeg je  p rip re 
mio u  su rad n ji s M ladenkom  M erdžanić, govorio o kulturno-prosvjetnom  ra 
du. Istakao  je, da je  cilj ovog oblika rada upoznavanje učenika i studenata 
s posto jan jem  arhivskih ustanova, razvijanje in teresa za zavičajnu povijest
i povijest uopće, m otiv iranje za zaštitu  arhivske građe kao značajne ku ltu r
ne baštine, pobuđivanje in teresa za korištenjem  te građe kao oblika s t je 
can ja  opće ku ltu re  što je  u  skladu s program skom  orijen tacijom  Društva. 
Ivan G rah je  prezentirao  usp jehe u  popisivanju građe crkvenih arhiva na 
područ ju  Istre . Naveo je, m eđu ostalim , da je  sačinjeno 188 inventara i da
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se m eđu popisanom  građom  nalazi i niz izvanredno v rijednih  arhivalija. 
Albino Senčić je  govorio o potrebi, ciljevim a i svrsi organiziran ja  savjeto
vanja za voditelje reg istra tu ra , Antun Giron o m ogućnostim a suradn je arh i
va i m uzeja na po lju  kulturno-prosvjetne d jelatnosti i inform atike, a  Duško 
Zorec je  u  ime Uredničkog odbora V jesnika h isto rijsk ih  arhiva u  Rijeci i 
Pazinu prezentirao  p rogram  X X II sveska V jesnika kojim  se nam jerava obi
lježiti 50. obljetn ica p o sto jan ja  H istorijskog arhiva u  Rijeci i 20-godišnjica 
osnivanja H istorijskog arhiva u  Pazinu. L jubom ir Petrović se u  svom saopće
n ju  dotakao niza p itan ja  b itn ih  za rad  D ruštva kao npr. m ogućnosti djelova
n ja  Društva, odnosa izm eđu D ruštva i arhiva, odnosa D ruštva prem a Savezu 
društava arhivskih radn ika H rvatske, te m ogućnosti realizacije zacrtanog 
program a rada i financijskog plana D ruštva za 1978. godinu. Petrović je  kon
statirao  da su i program  i financijski p lan  am biciozni pa  će b iti potrebno 
izvršiti solidne p riprem e i uložiti značajne napore da se oni realiziraju . U 
raspravi o program u rad a  i program skoj o rijen tac iji D ruštva uzeli su učešća 
i m r Josip Miličević, M artin  M odrušan, te  d r Elza Tomac.

N akon podnošenja saopćenja i d iskusije Skupština je  prihvatila Izvje
štaj o rad u  za 1977. god. te p rijedlog Program a rada i financijskog p lana za
1978. godinu obavezavši K om isiju za zaključke da n a  osnovi saopćenja i di
skusije u tv rd i definitivni tekst P rogram a rad a  D ruštva za 1978. godinu.

Nadia Bontempo
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